
 

 

 BRM.0012.7.11.2019 
 

 

Protokół nr 12/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu  12 grudnia 2019 r.  w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 

Czas  trwania posiedzenia 9.00 – 9.30. 

 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lidia Stolarska   – Przewodnicząca Komisji. 

2. Olszewski Grzegorz – Członek Komisji 

 

W posiedzeniu nie uczestniczyła radna Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej 

Komisji oraz radna Magdalena Łośko - wygaśnięcie mandatu. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Spraw Społecznych. 

2. Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

3.Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień.  

 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która  

zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  uczestniczy 2 radnych, 

co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 

  

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Spraw Społecznych: 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Przedstawiły projekt uchwały w sprawie przyjęcie Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2020 r. 

Projekt stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Pytania i dyskusja: 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Str. 31, tabela 4 - rodziny objęte pomocą ze względu na wybrane przyczyny 

problemów w okresie od 1 stycznia do 30 września 2019 roku. Podane są tutaj cyfry 

ogółem, proszę o jakieś wyjaśnienie? 

 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Ta liczba matematycznie nigdy nie będzie się zgadzać. Te dane przesyła nam Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Liczby podane są ogółem oraz ile rodzin jest 

z problemem alkoholowym oraz ile rodzin jest z problemem narkomanii. Ogółem to 

rodziny, które mają przyznane świadczenia nie tylko ze względu na alkoholizm czy 

problem narkomani. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Tutaj brakuje mi tabeli z tymi pozostałymi, aby to było bardziej czytelne.  

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

To nigdy nie będzie się zgadzało, ponieważ jedna rodzina może mieć więcej 

problemów niż tylko jeden. Można to wyjaśnić w treści.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Str. 39 - Liczba osób doprowadzanych do policyjnych pomieszczeń dla osób 

zatrzymanych w celu wytrzeźwienia. Czy u nas w Komendzie Policji mamy izbę 

wytrzeźwień?  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Policyjna izba pomieszczeń dla osób zatrzymanych w celu wytrzeźwienia jest, ale 

tylko dla osób przebadanych przez lekarza, że nie ma przeciwskazań do przebywania. 

Niestety teraz izba zatrzymań jest wyłączona, z uwagi na trwający remont. Policjanci 

wożą teraz zatrzymanych do izby w Toruniu.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ile jest takich wywozów?  
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Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Nie ma tego podziału, ponieważ to się zadziało teraz w związku z remontem.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przy szpitalu miała powstać izba? Na jakim to jest etapie?  

 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Z tego co się orientuje to jest w prognozie, ale czy to będzie zrealizowane to nie wiem.  

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

W szpitalu z tzw. niskiego parteru wyprowadzono specjalistyczne poradnie i tam miała 

być izba.  

 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Największy problem jest zimą, jeżeli chodzi o bezdomnych.  

 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Ile w ubiegłym roku było przypadków śmiertelnych w okresie zimowym?  

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

W tym roku na cmentarzu odnaleziono zwłoki. Ale to jest trudne do oceny. My nie 

mamy informacji, że to było w związku ze zdrowiem. Sprawa do końca nie jest 

zidentyfikowana. Jeżeli chodzi o wychłodzenie, to nie musi być zimy. Wystarczy, że 

temperatura spada poniżej 15 stopni i osoba niezabezpieczona może nie przeżyć.   

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ile osób w Inowrocławiu jest osób zarażonych wirusem HIV? 

 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

My mamy za zadanie informowanie i edukację. Tym tematem zajmuje się Sanepid. 

My podajemy telefon na stronie internetowej, gdzie można sprawdzić czy jest się 

nosicielem i w jakie to dni można zrealizować. W Inowrocławiu tego nie robią, bo robi 

to Toruń i tam kierowana jest osoba, która chce zidentyfikować problem. My nie 

mieliśmy takiego pacjenta. Nie prowadzimy również takiego rejestru.  

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Poza służbą zdrowia nikt nie może prowadzić takiego rejestru. To są dane wrażliwe.   

 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Sanepid za to odpowiada.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ale mamy zadanie - wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych 

i osób fizycznych, służących rozwiązywaniu problemów uzależnień, HIV/AIDA oraz 

wspieranie zatrudnienia socjalnego. Forma działania, wspieranie działań na rzecz osób 

żyjących z HIV/AIDS. 

 

Katarzyna Biczkowska - Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień:  

Nie mamy takiego zapotrzebowania. Jest to zadanie ustawowe, wiec musi być 

zapisane.  
 

Innych pytań nie było. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przyjęcie 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 r.  
 

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 30/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projekt uchwały w sprawie przyjęcie Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2020 r.   
 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Spraw Społecznych: 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Przedstawiły projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia - schroniskach dla osób 

bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Pytania i dyskusja. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Jaki jest koszt pobytu jednej osoby? 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Jest różny, w zależności od schroniska. Dostajemy powiadomienie, że gdzieś                      

w Polsce w Ośrodku przebywa  osoba, która miała ostatnie zameldowanie                            

w mieście Inowrocław. My z tą osobą nie musieliśmy mieć bezpośredniego kontaktu, 

ale decyduje miejsce stałego zameldowania, które było ostatnie. I  my jesteśmy 

obciążani kosztami, które są w tamtym ośrodku. Te ośrodki są tańsze od Domów 

Pomocy Społecznej. Baza schronisk, która jest nadzorowana przez Państwo jest 

niewystarczająca.  
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Innych pytań nie było.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia- 

schroniskach dla osób bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi.  

 

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 31/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia- schroniskach dla osób 

bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

Ad 4. Sprawy bieżące.  

Nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 

 

Protokółowała 

Agnieszka Bardzińska 


